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Protokół nr 41 z sesji Rady Gminy Sulików 
odbytej w dniu 27 września 2006r. o godz. 14.00 w Urzędzie Gminy Sulików. 

 
 
 Sesji przewodniczył Franciszek Fleszar – przewodniczący Rady Gminy Sulików. 
Przewodniczący powitał wszystkich obecnych i na podstawie listy obecności radnych 
stwierdził, że na ogólną liczbę 15 radnych, w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi 
kworum przy którym Rada Gminy może obradować i podejmować uchwały. 
Nieobecny był radny Tadeusz Szczęch. (listy obecn. zał.1,2,3) 

Przewodniczący przedstawił następujący porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
2. Informacja o pracy stałych komisji Rady Gminy. 
3. Informacja o pracy Wójta Gminy. 
4. Informacja o pracy Przewodniczącego Rady Gminy. 
5. Sprawozdanie z realizacji budżetu gminy Sulików za I półrocze 2006r. 
6. Stan wodociągowania gminy oraz postęp prac związanych z kanalizacją gminy. 
7. Podjęcie uchwał: 

• w sprawie zwołania zebrania wiejskiego w celu wyboru sołtysa sołectwa 
Mikułowa, 

• w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla 
logopedów zatrudnionych w przedszkolu, szkołach podstawowych i 
gimnazjum na terenie gminy, 

• w sprawie przyjęcia Statutu Urzędu Gminy Sulików, 
• w sprawie oddania w użytkowanie wieczyste gruntu w drodze 

bezprzetargowej, 
• w sprawie zmian w budżecie gminy Sulików na 2006r. 

8. Zapytania radnych. 
9. Zapytania przewodniczących rad sołeckich. 
10. Odpowiedzi na zapytania. 
11. Odczytanie i przyjęcie wniosków do realizacji. 
12. Sprawy różne. Komunikaty. 

 
Ad. 1 
Protokół z poprzedniej sesji przyjęty został jednogłośnie, bez uwag. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy omówił wspólne posiedzenie stałych komisji Rady Gminy 
odbyte w dniu 19 września 2006r. (patrz protokół) 
 
Ad. 3 
Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym. (zał. 4) 
Uzupełniając informację Zastępca Wójta dodał, że gmina złożyła dwa wnioski o 
dofinansowanie z programu INTERREG IIIA. Pierwszy  wniosek dotyczący dofinansowania 
budowy i wyposażenia świetlicy wiejskiej we Wrociszowie Górnym przeszedł ocenę 
formalno-prawną dokonaną przez Dolnośląski Urząd Wojewódzki we Wrocławiu i jako 
zgodny z prawem krajowym i wspólnotowym, zakwalifikował się do wsparcia PIW 
INTERREG IIIA. Zadanie to jako jedyne, zaliczone zostało do grupy DI jako priorytetowe.. 
Drugi wniosek dotyczący remontu Ostrego Narożnika przechodzi weryfikację w 
Dolnośląskim Urzędzie Wojewódzkim.   

Radni przyjęli informację. 
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Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy złożył następującą informację o działalności międzysesyjnej: 
- pełnienie dyżurów, 
- odebranie w Warszawie wyróżnienia dla gminy za udział w rankingu gmin, 
- udział w pracach komisji ds. oszacowania skutków klęski suszy,  
- przyjęcie wskazania nadzorczego, oświadczeń majątkowych radnych i skargi na 
  bezczynność Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy, 
- udział w inauguracji roku szkolnego w ZSPiG w Sulikowie, 
- przyjęcie projektów uchwał, 
- przewodniczenie wspólnemu posiedzeniu stałych komisji Rady Gminy. 

Radni przyjęli informację.  
 
Ad. 5 
Wójt Gminy przedstawił syntetyczną informację na temat wykonania budżetu gminy za I 
półrocze 2006r. W wystąpieniu swoim Wójt podkreślił wyjątkowość tegorocznego budżetu, 
który realizowany jest przy dużym udziale środków unijnych (budowa środowiskowej sali 
sportowej). Dochody gminy wykonane zostały w kwocie 5.650.024,24 zł, co stanowi 41,99% 
planu. Wydatki gminy wykonane zostały w kwocie 5.526.721,06 zł, co stanowi 38,68 % 
planu. Zdaniem Wójta nie ma zagrożenia w realizacji planu dochodów i wydatków budżetu 
gminy, a dotychczasowe niskie wykonanie planu w niektórych działach związane jest z tym, 
że niektóre działania zaewidencjonowane będą dopiero w II półroczu bieżącego roku.  
Dziękując współpracownikom, szczególne słowa uznania Wójt skierował do Marii Maciaszek 
Skarbnika Gminy, za jej profesjonalizm. Wójt dodał, że w ostatnim czasie pani skarbnik 
obroniła tytuł magistra ekonomii z wynikiem bardzo dobrym.  
Przewodniczący Rady przedstawił pozytywna opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
Zespół w Jeleniej Górze.  
Radni nie zgłosili żadnych pytań. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy radni przyjęli 12 głosami, przy 2 głosach 
przeciwnych.  
 
Ad. 6 
Informując o postępach prac związanych z kanalizacją gminy, wójt złożył następującą 
informację: 
Wiosek adresowany do Funduszu Spójności o dofinansowaniu zadania p.n.” Uporządkowanie 
gospodarki ściekowej gmin leżących w zlewni rzeki Czerwona Woda” przeszedł weryfikację 
dokonaną przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska we Wrocławiu. Jest to duży krok 
naprzód, bo to ważny etap kontroli poprawności wniosku. Narodowy Fundusz Ochrony 
Środowiska, gdzie teraz trafi wniosek, podejmując decyzje co do trybu naboru wniosków 
określił priorytety, którymi będzie się kierował przy ocenie wniosków. Z terenu województwa 
dolnośląskiego tylko dwa wnioski spełniły wszystkie kryteria. Jednym z nich jest nasz 
wniosek. Dużym atutem naszego wniosku jest 100% gotowość realizacyjna. Mamy spółkę, 
która już funkcjonuje. Jesteśmy na finiszu przygotowania specyfikacji na wykonanie 
dokumentacji technicznej zadania. Mamy przygotowany wniosek do WFOŚ na pożyczkę na 
sfinansowanie kosztów dokumentacji, w 50% umarzaną po otrzymaniu dofinansowania. 
Mamy przygotowane porozumienie trzech gmin na współfinansowanie kosztów 
dokumentacji. Szacowany koszt dokumentacji to kwota 2,5 mln zł. Na gminę Sulików 
przypada 2/3 kwoty. Zgodnie z wymogami specyfikacji, dokumentacja powinna być 
wykonana w ciągu 12 miesięcy. W I etapie powstanie dokumentacja na budowę oczyszczalni 
ścieków w Sulikowie.  
Odpowiadając na pytanie radnego Bednarza, Wójt Gminy wyjaśnił, że dokumentacja jest 
aktualna i należy tylko zaktualizować pozwolenie na budowę.  
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Ad. 7 
Radni podjęli następujące uchwały: 

1. W sprawie zwołania zebrania wiejskiego w celu wyboru sołtysa sołectwa Mikułowa. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały oraz pisemną rezygnację pani Haliny 
Kocan z funkcji sołtysa sołectwa Mikułowa. 
Przewodniczący Rady Gminy wraz z Wójtem Gminy wręczyli pani Kocan kwiaty i 
podziękowali za długoletnie pełnienie funkcji sołtysa sołectwa Mikułowa.  
Uchwała podjęta została jednogłośnie. (zał. 5) 

 
2. W sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla logopedów 

zatrudnionych w przedszkolu, szkołach podstawowych i gimnazjum na terenie gminy 
Sulików. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie. ( zał. 6) 

 
3. W sprawie przyjęcia Statutu Urzędu Gminy Sulików. 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Uchwała podjętą została jednogłośnie. (zał. 7) 

 
4. W sprawie oddania w użytkowanie wieczyste gruntu w drodze bezprzetargowej. 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie. (zał. 8) 

 
5. W sprawie zmian w budżecie gminy na 2006r. 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały.  
Wójt Gminy wyjaśnił, że projekty zmian w budżecie gminy dotyczą m.in.: 
- przeznaczenia 30.000 zł na modernizację centralnego ogrzewania w budynku 
poszkolnym w Radzimowie Górnym, 
- przyznania dla GOK 18.950 zł na realizację projektu użycia biomasy do ogrzewania 
budynku GOK, 
- przyznania 4.500 zł na założenie instalacji alarmowej w kościele w Radzimowie,  
- przyznania 2.000 zł na założenie nowego zasilania energetycznego na boisku 
sportowym w Sulikowie.  
Skarbnik Gminy szczegółowo przedstawiła wszystkie proponowane zmiany.  
 
Radna Halina Bogdanowicz:1) wyraziła zdziwienie dużą kwotą jaką przeznaczono na 
remont centralnego ogrzewania w budynku poszkolnym w Radzimowie; 2) 
przypomniała, że gdy kilka lat temu ksiądz starał się o dofinansowanie remontu 
kościoła w Studniskach Dolnych, Wójt twierdził, że nie można dotować obiektów 
sakralnych. Teraz dotuje się kościół w Radzimowie. 
Radny Robert Starzyński stwierdził, że dla obecnej rady zmiany w budżecie są 
priorytetem i uchwalane są bez zbędnej zwłoki. Jednak późne terminy, w których są 
przedstawiane radnym nie zawsze znajdują usprawiedliwienie. Zdaniem radnego 
niektóre zmiany w budżecie były wiadome Wójtowi Gminy już na wspólnym 
posiedzeniu komisji i wówczas mógł je radnym przedstawić. Zdaniem radnego zbyt 
często stawia się radnych w sytuacji „podbramkowej”, prezentując na sesji projekty 
zmian i oczekując od radnych natychmiastowej decyzji. Radny prosił o dodatkowe 
informacje na temat zmiany sposobu ogrzewania w GOK. 
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Radny Piotr Jankowski również chciał poznać więcej szczegółów na temat 
centralnego ogrzewania w GOK, tym bardziej, że kilka lat temu wymieniany był piec, 
a teraz znów mówi się o modernizacji. 
 
Wójt udzielił następujących odpowiedzi: 

1) obiekty sakralne zawsze można było dotować, ale nie zawsze było to możliwe ze 
względu na sytuację finansową gminy i tylko taką informację radni mogli wczesniej 
usłyszeć od wójta. Co innego jest remont dachu, a co innego instalacja alarmu. Na 
gminie ciąży odpowiedzialność za ochronę zabytków. W gminie opracowany jest plan 
ochrony zabytków i należy go wdrożyć. Instalacja alarmowa na kościele w 
Radzimowie jest jednym z elementów tego programu. Ponadto dotacja to wkład w 
uczczenie jubileuszu 200-lecia kościoła w Radzimowie. Wójt podkreślił, że dotowanie 
remontów kościołów zawsze uzależnione jest od sytuacji ekonomicznej, 

2) zmiany w budżecie gminy nie były znane wcześniej. Jeszcze dzień przed sesją 
podejmowano ustalenia dotyczące kanalizacji. Wójt podkreślił, że nie może 
informować radnych o nie uzgodnionych kwotach, bo w przypadku późniejszych 
zmian może powstać niepotrzebne zamieszanie. Wójt chce być wiarygodny, dlatego 
przygotowuje projekty zmian dopiero wówczas, gdy ma całkowitą pewność co do 
kwot. Wynika to z odpowiedzialności za proponowane zmiany w budżecie gminy, 

3) w przypadku GOK nie chodzi o wymianę centralnego ogrzewania, ale o realizacje 
projektu polegającego na użyciu biomasy do ogrzewania budynku. Projekt ten 
realizowany jest wspólnie z niemiecką gminą Hohendubrau. Rozważana jest opcja 
spalania owsa, czy oleju z rzepaku. Koszt inwestycji to ok. 70.000 zł, z czego 75% 
pokrywa INTERREG. Celem realizacji zadania jest ograniczenie kosztów ogrzewania 
i zmniejszenie ubytków ciepła. W projekcie tym nie chodzi o wymianę pieca, czy 
grzejników, ale o przygotowanie dokumentacji technicznej do termomodernizacji 
GOK-u. Jeżeli osiągniemy zamierzony efekt rozszerzymy go na inne obiekty 
użyteczności publicznej. Z INTERREGU pozyskaliśmy 60.000 zł, na udział to kwota 
10.000 zł. Gmina Hohendubrau inwestycję tę już zrealizowała u siebie, teraz chce 
pomóc naszej gminie. 

 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że rozumie powody dla których wiele zmian do 
budżetu wprowadza się w ostatniej chwili, ale prosił o zrozumienie radnych, którzy maja 
prawo wcześniej poznać te zmiany. Przewodniczący podziękował za 500 zł dla 
sportowców i za dotację dla kościoła w Radzimowie Wyraził nadzieję, że może wszystkie 
obiekty zaczną być równo traktowane. Przewodniczący przypomniał, że remont kościoła 
w Studniskach za ok. 80.000 zł wykonali sami mieszkańcy parafii. Inwestycja ta nie była 
dotowana z budżetu gminy. Nie tylko do remontu kościoła budżet nie dokładał się, 
podobnie jest ze szkołą w Studniskach. Tu od kilku lat chodnik łączący szkoły nie może 
doczekać się remontu. A to sprawa bardzo ważna, bo zagrożone jest bezpieczeństwo 
dzieci. Przewodniczący wyraził nadzieję, że zadanie to zostanie ujęte w planie remontów 
szkół na rok 2007.  
Przystąpiono do głosowania. 
Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2006r. podjęta została 11 głosami, przy 1 
głosie przeciwnym i 2 głosami wstrzymującymi się. (zał. 9) 

 
Ad. 8 
Radni zgłosili następujące pytania; 

Przewodniczący Rady Gminy prosił o zainteresowanie się ruinami po byłej jednostce 
wojskowej w Studniskach Dolnych, które stały się miejscem spotkań elementu 
przestępczego. Nieruchomość ta zamieniła się w dzikie wysypisko śmieci.  
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Radny Robert Starzyński przypomniał, że kilka lat temu przegłosowano wniosek o 
poszerzenie chodnika przy szkole przy ul. Zgorzeleckiej. Wniosek przyjęto do realizacji, 
wskazano źródło finansowania, ale nie poszły za tym żadne działania. A sprawa jest 
nagląca. Chodnikiem tym codziennie poruszają się setki dzieci. Wszyscy zdają sobie 
sprawę z zagrożenia, ale nie robią nic. Ponadto ze względu na budowę sali sportowej, 
dzieci ze szkoły podstawowej do gimnazjum przechodzą przez ul. Zgorzelecką. Jest to 
dodatkowe zagrożenie. Radny zwrócił uwagę na słabą realizacje wniosków zgłaszanych 
przez radnych. Przykładem są wnioski dotyczące znaków drogowych w obrębie Placu 
Wolności i ul Zawidowskiej. 

 
Radny Tadeusz Polowy: 1) pytał o remont przepustu na drodze gminnej w Radzimowie 
Górnym przy posesji pani Klimczuk; 2) pytał o termin rozpoczęcia prac na rzece 
Czerwona Woda.  
 
Radny Bolesław Mańczak:1) pytał o oświetlenie ulicy Św. Teresy, w okolicach mostu, 
co wiąże się z zagrożeniem powodziowym; 2) pytał, czy właściciel niezabudowanej 
działki przy posesji pani Herman może nawozić gruz w celu podniesienia poziomu 
działki. Działania takie zwiększają zagrożenie powodziowe posesji pani Herman. 
 
Radny Tadeusz Bednarz:1) poruszył sprawę remontu mostów w Starym Zawidowie; 2) 
pytał o termin rozpoczęcia kanalizacji Starego Zawidowa.  
 
Radny Piotr Jankowski: 1) pytał o dotację na remont drogi gminnej w Biernej, w 
sytuacji niemożności wyboru wykonawcy; 2) radny stwierdził, że rada sołecka w 
Sulikowie w ciągu 3 ostatnich lat dysponowała kwotą ok. 70.000 zł i mogła zająć się 
wykonaniem chodnika do szkoły. Uczyniła tak Rada Sołecka w Biernej, która chodnik 
taki wykonała z własnych środków. 
Radny Starzyński zauważył, że Rada Gminy nie ma wpływu na decyzje rady sołeckiej. 
 
Ad. 9 
Pytania przewodniczących rad sołeckich: 
Andrzej Dominikowski sołtys sołectwa Wilka pytał o stojak na rowery przed Urzędem 
Gminy. 
 
Elżbieta Wadzicka sołtys sołectwa Skrzydlice prosiła o wyrównanie placu pod boisko 
sportowe. 
 
Halina Kocan sołtys sołectwa Mikułowa: 1) prosiła o oświetlenie skrzyżowania w 
Mikułowej; 2) prosiła o pomoc finansową przy zakończeniu remontu toalet przy 
świetlicy wiejskiej.  
 
Wioletta Rynkiewicz sołtys sołectwa Wrociszów Dolny: 1) poparła wniosek radnego 
Starzyńskiego  dotyczący poprawy bezpieczeństwa dzieci uczęszczających do szkoły 
przy ul. Zgorzeleckiej w Sulikowie. Rodzice dzieci narzekają na duże zagrożenie ze 
strony dużego ruchu samochodów; 2) pytała, czy w gminie kontynuowana będzie 
segregacja odpadów.  
 
Jan Kolbuch sołtys sołectwa Studniska Dolne: 1) mówił o konieczności remontu dachu 
na budynku gospodarczym przy szkole podstawowej w Studniskach Dolnych, z którego 
spadają dachówki 2) pytał o dalsze losy segregacji odpadów w gminie; 3) prosił o 
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ustawienie przy remizie w Sulikowie znaku zakazującego parkowanie, ponieważ 
samochody parkujące na przeciwko remizy utrudniają wyjazd samochodu strażackiego. 
 
 

Ad. 10 
 
Wójt udzielił następujących odpowiedzi: 
 

1. Zbada sprawę zagrożenia jakie stwarza nieruchomość po jednostce wojskowej.  
 
2. Odnosząc się do sprawy bezpieczeństwa dzieci, Wójt stwierdził, że na czas budowy sali 
sportowej zarówno nauczyciele, rodzice jak i dzieci muszą się zmobilizować. Dojazd do 
gimnazjum jest od strony ulicy Pocztowej, ale niewiele osób z niego korzysta. Wnioski 
radnych, nawet przegłosowane nie oznaczają 100% realizacji. Rada nie może zobligować 
Wójta do dokonania zmian w budżecie. Jest to wyłącznie domena Wójta. Wójt zdaje sobie 
sprawę z potrzeby budowy chodnika przy szkole w Sulikowie, ale obecnie jest to 
nieuzasadnione, ponieważ ulica Zgorzelecka jest zapleczem logistycznym dla budowy. 
Ciężki sprzęt jaki wjeżdża na plac budowy zniszczyłby go. Wójt przeprowadzi rozmowy z 
nauczycielami w sprawie zwiększenia czujności w celu poprawienia bezpieczeństwa 
dzieci w Szkole Podstawowej i Gimnazjum w Sulikowie. 
 
3. Wójt będzie interweniował w sprawie znaków drogowych na Placu Wolności i ul.   
Zawidowskiej, ale nie gwarantuje skutku, bo oddziaływanie na administratora dróg 
powiatowych jest niewielkie.  
 
4.  Wójt sprawdzi sprawę przepustu na drodze w Radzimowie. 
 
6. Inwestor otrzymał pozwolenie na budowę i prawdopodobnie wykonawca wejdzie na 
Czerwoną Wodę wiosną przyszłego roku. 
 
7. Wójt posiada specyfikację na wykonanie modernizacji oświetlenia w gminie i 
doświetlenie ciemnych miejsc. Rozpoczęcie realizacji zadania planowane jest w 2007 
roku. Środki będą pochodziły z zaciągniętej pożyczki, spłacanej z oszczędności 
uzyskanych na kosztach oświetlenia. 
 
8. Wójt sprawdzi sprawę podnoszenia terenu przy ul. Św. Teresy w Sulikowie.  
 
9. W sprawach remontu dróg i mostów ustalona jest hierarchia ważności zadań. W 
pierwszej kolejności remontowane są drogi, później mosty. W sytuacji, gdy nie 
zakończono remontów dróg, Wójt nie będzie zlecał remontu barierek. 
 
10. Jeżeli gmina otrzyma dofinansowanie z Funduszu Spójności wówczas Stary Zawidów, 
jeżeli będzie to możliwe zostanie zwodociągowany w pierwszej kolejności. 
11. W związku z trudnościami z wyłonieniem wykonawcy remontu drogi rolniczej w 
Biernej, Wójt podejmie działania w kierunku przesunięcia terminu wykorzystania dotacji 
przyznanej z Terenowego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 
 
12. Wójt rozważy sprawę zamontowania stojaka na rowery przed Urzędem Gminy. 
 
13.  Wójt rozpozna sprawę rozplantowania placu pod boisko sportowe w Skrzydlicach.  
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14. Wójt wyraził nadzieję, że w przyszłym roku uda się oświetlić nie tylko niebezpieczne 
skrzyżowanie, ale całą Mikułowę. 
 
15. Wójt obiecał wesprzeć budowę toalet w Mikułowej kwotą 5.000 zł. 
 
16. Problem segregacji odpadów wkrótce zostanie rozwiązany, bowiem przygotowywany 
jest przetarg na wywóz posegregowanych odpadów z terenu gminy. 
 
17. Zabezpieczenie obiektu należy do zadań kierownika jednostki. Dyrektorzy szkół we 
własnym zakresie powinni inicjować drobne naprawy i remonty. Wójt dał przykład szkoły 
w Biernej, gdzie konserwator wykonuje szereg prac remontowych. 

 
Jan Kolbuch odczytał pismo, z którego wynikało, że dyrektor Szkoły Podstawowej w 
Studniskach zwracała się do Wójta Gminy z prośbą o pomoc przy naprawie chodnika 
łączącego oba budynki szkolne. Pomocy takiej nie otrzymała, mimo że chodnik jest w 
katastrofalnym stanie i stwarza duże zagrożenie dla dzieci. 
Wójt nie uważał, aby napisanie pisma było wystarczającym działaniem ze strony dyrektora 
szkoły. Dyrektor powinna wykazać więcej inicjatywy i podjąć próbę znalezienia sposobu na 
wykonanie remontu chodnika. Szkoła w Biernej jest przykładem na to, że własnymi siłami 
można zrobić meble, punkt wydawania posiłków, czy chodnik do szkoły. Zaangażowania 
takiego zabrakło w szkole w Studniskach. 
Przewodniczący Rady zauważył, że w Studniskach problem polega na wymianie całego 
chodnika, a nie na załataniu kilku dziur. I to nie jest zadanie dla konserwatora. Były 
inicjatywy wykonania remontu chodnika siłami gospodarczymi, ale Wójt sprzeciwił się temu, 
twierdząc, że zadanie wymaga przygotowania. Termin wykonania remontu prolongowany jest 
ostatni raz i dlatego zadanie to trzeba wykonać wspólnymi siłami. 
Radna Bogdanowicz uważała, że nie można dyrektora obarczać winą za rozlatujący się dach. 
Dyrektorka sama go nie naprawi. Tu nie chodzi o jedną, czy dwie dachówki, ale o wymianę 
całego dachu. 
Wójt stwierdził, że w chodniku są miejsca, które małymi środkami można wypełnić. I 
dyrektor mogła to zrobić we własnym zakresie. Wójt miał nadzieję, że uda się wykonać cały 
chodnik z kostki, wykorzystując zobowiązania Kopalni Bazaltu. Niestety ze względu na duży 
koszt 1m2 kostki odstąpił od tego. Podobne plany miał w stosunku do dachu na budynku 
gospodarczym. Niestety budynek stoi w strefie ochrony konserwatorskiej i bez zgody 
konserwatora nie można podjąć żadnych działań. Koszt wymiany dachu to ok. 40.000 zł. 
Poza tym należy zadać pytanie, który dach remontować, czy na budynku szkoły, czy na 
budynku gospodarczym. 
Zdaniem Wójta w Studniskach jest jeszcze inny, znacznie poważniejszy problem. Jest nim 
drugi budynek szkoły, przy którym opaska betonowa opadła o 0,5 m. To znak, że z 
budynkiem dzieje się coś niepokojącego. W przyszłym roku należy wykonać ekspertyzę 
budynku i podjąć decyzję o remoncie. 
Przewodniczący Rady uważał, że to odbijanie piłeczki. Może chodzi o likwidację szkoły? 
Wójt stwierdził, że taka ocena jego słów jest niesprawiedliwa i jest mu przykro, że 
Przewodniczący nie dostrzega tego co zrobiono w szkole. Obecnie czynione są starania o 
pracownię internetową. Ale nie wszystko udaje się zrobić od razu, pewne działania wymagają 
czasu i znacznych środków finansowych. 
Przewodniczący Rady uważał, że uniknęło by się wielu nieporozumień, gdyby problemy 
rozwiązywano wspólnie. 
 
Ad. 11 
Radny Piotr Jankowski poinformował, że nie zgłoszono żadnych wniosków. 
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Ad. 12 
 
W sprawach różnych: 
 

1. Przewodniczący Rady poinformował o piśmie z Wydziału Polityki Społecznej 
przekazującym skargę na bezczynność Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady 
Gminy.  Przewodniczący zaproponował przekazanie skargi do Komisji Rewizyjnej. 
Radni jednogłośnie poparli propozycję Przewodniczącego, zobowiązując Komisję do 
przedstawienia swojego stanowiska na najbliższej sesji. 

2. Przewodniczący poinformował, że ostatnia w kadencji sesja odbędzie się w okresie 
między 25-27 października br. Komisje Rady spotkają się na wspólnym posiedzeniu.  

 
 
Stwierdzając wyczerpanie porządku obrad, Przewodniczący zamknął 41 w kadencji sesję 
Rady Gminy Sulików. (godz. 17.45) 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
Franciszek Fleszar 

 
 
Protokołowała: 
L. Rychtarczyk 


